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وو مم الذي "وه وف جعلك ضض خلئف وع الرض مم ورضف وق بعضك ضض فو ضت بع درضجا
مم ووكم مم في ليبل وك إن مآءاتاكم عع رضب ضب سري ررض وإنه العقا رضحيم". لغفو

العظيم الله صدق

165:  النعام
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مستخلص

اللكترونى التحصيل نظام لتطبيق وسيلة ليجاد البحث هذا يهدف

اللكترونية. السودان حكومة منظومة من كمجزء السودان حكومة ليرادات

فى  مركمزى وبشكل التحادية الوطنى والقتتصاد المالية وزرضاة الن  تتحكم

امام للذمة المبرأة الوحيدة الوثيقة  وهو15 بالستمارضة يعرف ما وتوزيع طباعة

الستمارضة هذه من متفرد تصميم قتومية ومؤسسة ولية لكل حيث ، السودان حكومة

المالية. المراجعة عمليات فى قتصورض هنالك مازال لكن التزوير، عمليات من للحد

ظروف فى كمبير تحد اللى النظام الى اليدوى النظام من التحول عملية وتعتبر

خارضج النتاج مناطق ووجود الجغرافية الرقتعة اتساع مراعاة مع الحالية السودان

التصالت. تغطية

التالية: المعالجة اجزاء الى العملية البحث قتسم

من يتكون والذى اللكترونى الدفعية برقتم مايعرف المالية وزارضة تصدرض

ععرف وهو  رضقتم12 لتعريف بالضاافة السودان نطاق على محددة لدفعية م

فى المتابعة مسؤلية للمركمز المالى. وتكون والعام الدفعية اصدارض جهة

الدورضية. المالى التدقتيق عمليات واجراء الرقتم هذا استخدام

وليات هى المالية وزارضة امام الرضقتام هذه استخدام من المسؤلة الجهة

مع المالى النظام طريقة بنفس القومية ومؤسساتها المختلفة السودان

والمراجعة. التدقتيق عمليات من كمثيرا

المباشر الاستخدام به المنوط هو معينة لجهة التابع الستلم صراف

محددة. وادارضية الكترونية شروط وفق الرضقتام لهذه

ضد الى يقود وهذا واسعة شبكة على النظام تطبيق يتم ضي تح عملية فى رضئفيس

ادوات واستخدام التوافق يمكنه بيانات قتواعد ادارضة نظام اقتترحنا لذلك البيانات تأمين

.Kerberos مثل عالميا معروفة بيانات تأمين
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تبادل من المختلفة الدولة مؤسسات تمكين الساسية البحث اهداف من

ققتا يتأثر  ل حل الى تحتاج  العملية وهذه المالية المعلومات التصالت بمشاكمل اطل

والتى  العملية لهذه الرسائفل خدمة طريقة البحث اقتترح لذا المنقولة، البيانات لهمية

التخزين تقنـية واستـخدام التصال توفر عدم  حال فى المعلومة ضاياع عدم تضمن

الجهزة ) علىLite Databases(  المؤقتتة البيـانات قتواعد استـخدام يمكن المؤقتت. كمما

المختلفة البيانات قتواعد بين المعلومات ) لتبادلHandheld Devices( المحمولة

التصال. تغطية نطاق خارضج البعيدة النتاج لماكمن والوصول
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ABSTRACT
This research is intended to solve a major problem in implementing Sudan e-government,

which represents how electronic payments system will be implemented and prepared to

be imbedded as part of the whole system.

The payments system is now centrally managed by Federal Ministry of Finance (MOF).

All payments to the government are done through Form_15 which is uniquely designed

for any state or national organization. MOF managed the issuing and distribution of this

form but does not control how and when will be used.

In this research moving from the paper-based payment to electronic is key challenge;

considering  the  special  characteristics  of  Sudan  in  terms  of  rules,  regulations  and

implementation environment.

This research divides process into three parts; each part includes definition of its job, start

time, end time, actors and location.

The main process is located in the center (MOF) and it is responsible for generating and

distributing  unique  electronic  identifiers  for  every  client  (states  and  national

organizations).  This  identifier  is  uniquely  defining  payment  through  the  Sudan  and

known as a payment number. The center is also responsible for tracing usage of those

numbers and performing financial auditing 

The second part of the process which resides in the client side is responsible for getting

payment numbers from the center and managing the usage of those numbers.

The  third  part  simulated  a  traditional  teller  which  issues  and  cancels  payments

considering all financial rules and our design restrictions such as payment can only be

done when an unused payment number is available in the database and the user has rights

to use it.

This  system will  be implemented over WAN, so the security is  a major challenge of

implementation. We propose a Database Management System that supports a security
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tool as a third party such as Kerberos which provide single-sign on, data integrity and

authorization.

The studies designs and models the data exchange method between related clients such as

commercial  registry,  tax  chamber  and  its  sub-offices  using  messaging  service  with

buffering technique to tolerate data loss due  unreliability of connection.
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